 “一带一路”建设国家地区网络媒体培训班

项目简介表

	项目名称 
	“一带一路”建设国家地区网络媒体培训班

	承办单位
	中国广播电视国际经济技术合作总公司

	举办时间
	2021年6月7日至6月16日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	 “一带一路”国家
	计划人数
	25人

	培训目标
	介绍网络媒体基本理论及发展现状和趋势以及相关专业知识，使学员对网络媒体理论和技术有更全面的了解，与传统媒体相对比，更好地理解所学知识，应用到未来工作中。

	学员要求
	专业背景
	“一带一路”建设国家，从事传统媒体或网络媒体领域管理或技术人员，有一定的工作经验。

	
	年龄
	不高于受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	身体健康，可以正常参加线上教学交流活动。如在当地参加集中学习，健康状况要满足当地新冠疫情防控要求

	
	语言能力
	学员应具备英语听、说、读、写能力

	
	其 它
	参训学员无特殊情况，需全程参与线上课程

	培训内容介绍
	本次培训项目采用直播、录播与实时交流相结合方式进行。直播与互动交流依托腾讯会议平台开展，录播通过登录腾讯观看。

1.主要培训课程名称及课程内容介绍：中国的基本国情和网络媒体概况、网络媒体和新媒体现状及发展趋势、IPTV和手机电视技术及节目特点、网络媒体平台的运用、策划和推广、新媒体概论、试听语言、多媒体信息编辑、融合媒体业务管理流程等。

2.研讨交流：中国与“一带一路”国家在网络媒体领域的交流与合作、传统媒体和网络媒体的特点、优势及将来的发展趋势等。

3.云参观：参观考察网络媒体设备生产厂，并做直播讲解，使学员更直观的对中国网络媒体有更全面的了解，更好地理解所学知识，应用到未来工作中。

4. 结业小结：由项目承办单位负责人组织交流并进行项目总结。

	举办地点
	北京市
	参观考察城市
	北京市

	备注
	1.本次培训使用腾讯会议平台进行线上培训，需具备网络、电脑、麦克风、摄像头等设备，使用说明会提前发给学员。
2.项目正式开始前，将安排时间统一进行技术测试，检查设备及网络情况，及时消除存在的问题，请严格按照通知的时间和要求参加统一测试。

3.课前准备：需提前15分钟登录预定会议室。将登录名改为英文（与护照一致）姓名-国别名称，请开启视频，便于点名；主讲人上课期间，主持人会将其他人员静音。

4.纪律要求：教学期间，请遵守上课时间和日程安排，不得无故缺课或退出培训，有特殊情况请提前向中方项目管理人员说明；出勤记录将作为颁发结业证书的依据，按要求完成培训活动的学员在将来会优先获得来华培训的机会；为保护信息安全和个人隐私，上课过程中请不要录音、截屏或分享到任何社交媒体。课程资料会在课后发给学员。

5.大部分专家用英语直接讲授，个别课程汉语讲授配备英语交传。

6. 为方便与专家和其他国家学员的交流，请根据岗位工作情况准备本国与培训主题相关领域的材料。

	承办单位简介
	中国广播电视国际经济技术合作总公司（英文缩写CRTV）隶属于国家广播电视总局，是中国国家级广播电视专业公司。五十多年来，CRTV在国内外完成了1000多项广播电视工程设计或建设项目，其中在亚洲、非洲、拉丁美洲和欧洲等60多个国家和地区承建了100多个广播电视中心、中短波发射中心、电视及调频发射中心、播控中心、卫星地面接收站的设计和建设项目，完成了50多个会议中心、体育场馆、剧院等的扩声、同声传译、会议系统、保安监控、有线电视和广播电视转播系统等的设计、安装、调试和人员培训等任务。

CRTV培训部受商务部委托，自2000年至今每年举办各类广播、电视管理官员研修班、技术培训班，共有亚洲、非洲、拉丁美洲、欧洲和大洋洲一百多个发展中国家的一千四百多名管理和技术人员参加了培训。

CRTV技术力量雄厚，在广播电视技术领域的技术咨询、工程设计、施工、安装、调试及技术培训等方面具有丰富经验，拥有一支专家和高级工程技术人员队伍。

CRTV每年八月在北京举办的北京国际广播电视电影展览会（BIRTV）成为全球广电领域三大展览会之一。

    CRTV与中央广播电视总台，中国传媒大学等单位保持长期合作关系。在项目实施和师资方面相互协作，共享资源，能够更好地保障培训的实施。

	承办单位联系方式
	李清鹏（男士）/ 闫芳（女士）

办公电话：0086-10-52055150（李）；0086-10-52055151（闫）

手机：0086-13552915605（李）； 0086-18611510707（闫）

传真：0086-10-52055298

微信号：jaleoli（李）； yanxiaoxi4020（闫）

QQ号：116989418（李）；69553419（闫）

电子邮件地址：liqingpeng@crtv.com.cn（李）；yanfang@crtv.com.cn（闫）


Project Description
Training Course on Developing National and Regional Network Media for Belt and Road Countries
	Full Name 
	Training Course on Developing National and Regional Network Media for Belt and Road Countries

	Organizer
	China Radio & TV Co. For International Techno- Economic Cooperation (CRTV)

	Time
	Jun. 7 – Jun. 16, 2021
	Teaching Language
	English

	Countries Invited
	 The Belt and Road Countries
	Number of Participants
	25

	Goal
	This paper introduces the basic theory of network media, the current situation and trend of its development, as well as the relevant professional knowledge, to enable the students to have a more comprehensive understanding of the theory and technology of network media, and to better understand, whereby helping them manage the learned knowledge, and application in their future work.

	Requirements for the Participants
	Professional background
	Management or technical staff in the field of Network Media from B&R Countries

	
	Age
	No higher than the legal retirement age

	
	Health
	In good health, be Able to attend online training on time

	
	 Language ability
	Capable of listening, speaking, reading and writing in English

	
	Others
	Participants will be required to attend the online course except for special circumstances

	Introduction to the training
	The Training Course will be organized through live streaming, recorded videos, and real-time communication. The live streaming and real-time communication will be carried out on VooV Meeting, and the recorded videos can be watched on VooV Meeting.
1. Description of major training course and course content: Brief introduction of national conditions and internet media, current situation and development trend of network media and new media, IPTV and TV technology, Introduction to New Media, listening language, multimedia information editing, The application of Network Media Platform, planning and promotion, Integration Media Business Management Processes.
2. Discussion and communication: exchanges and cooperation between China and The “Belt and Road" countries in the field of internet media, Traditional Media and network media characteristics, advantages and development trends in the future.
3. Online Visit: on line visits to Network Media Equipment Factory, and enable students to gain a much more comprehensive understanding of the China Internet Media, whereby help them manage the learned knowledge, and application in their future work.
4. Close-up: The organizer will organize a discussion and make a conclusion of the training.

	Host City 
	Beijing
	Cities to visit
	Beijing

	Notes
	1. The training course will be organized on VooV Meeting, so the Internet, computer/laptop, microphone, camera, and other necessary devices shall be equipped.

2. Before the training, we will organize a technique test of the devices and the Internet to solve potential bugs or problems. Please take part in the test at the given time. 

3. Preparation. Participants have to log in 15 min before the lecture, and set the personal account as Name-Country (in conformity with the passport, in English). During the lecture, the host will set all the participants as mute. Participants have to turn on the camera, so we can make sure that everyone is online.

4. Disciplinary requirements. Please comply with the schedule, and never be absent without any excuse. If anyone cannot be present, he/she has to get the organizer informed in advance. The certificate will be issued according to the attendance record. The participants who finish the seminar as required will have the priority to come to China to join the future seminars. In order to ensure information security and protect personal privacy, please do not record, screen shot, or share the lecture to any social media. The lecture material will be sent to participants after the seminar.  

5. Most of the lecturers can speak English, and some will teach in Chinese with English consecutive interpretation. 

6. In order to facilitate communication with Chinese experts and other participants, please prepare materials related to your work and the subject of the program,

	About the Organizer
	CRTV is the only professional state-level company in the field of Radio and TV in China. It was established more than 50 years ago, CRTV has conducted of more than 1,000 designs and construction projects in broadcasting and television domain both at home and abroad, of which are over 100 broadcast television centers, MW, SW, FM and TV transmitting stations, radio and TV studio centers, satellite earth stations that are located in more than 60 countries and regions in Asia, Africa, Latin America and Europe. It has also successfully undertaken the tasks of design, installation, test and adjustment of public address systems, simultaneous interpretation systems, CATV and radio & TV re-broadcasting systems, as well as the training of technical personnel for over 50 projects involving conference halls, stadiums and gymnasiums.

Commissioned by the Ministry of Commerce of the People's Republic of China, since 2000, CRTV Training Center has organized various courses such as China Radio and TV Administration Official Seminars and Technical Training Course on Radio and TV Broadcast every year. More than 1,400 officials and technical personnel from over 100 countries (from Asia, Africa, Latin America, Europe and Oceania) have participated in these training courses.

CRTV has a strong technical force joined by experts and senior engineers and technicians who have accumulated rich experiences in technical consulting, engineering designing, construction, installation, test & adjustment and technical training in the field of radio and TV. CRTV has conducted training courses for the broadcasting and TV technical personnel from some developing countries. Most of trainees have become the backbones of their radio and TV institutions, and some of them have been subsequently promoted to important positions in their radio and TV administrations.

CRTV also organized Beijing International Radio, TV & Film Exhibition (BIRTV), which held in August every year in Beijing. It is one of the major broadcasting exhibitions in the world.

CRTV maintains long-term cooperative relationship with CMG, Communication University of China and other units. In the project implementation and teacher cooperation, sharing resources, can better guarantee the implementation of training.

	Contact of the Organizer
	Mr. LI Qingpeng, Miss. YAN Fang

Telephone：0086-10-52055150（Li），0086-10-52055151（Yan）
Cell：0086-13552915605（Li）， 0086-18611510707（Yan）
Fax：0086-10-52055298
WeChat：jaleoli（Li）； yanxiaoxi4020（Yan）
QQ：116989418（Li）；69553419（Yan）
E-mail：liqingpeng@crtv.com.cn（Li）；yanfang@crtv.com.cn（Yan）


